
P R O T O K Ó Ł Nr XXII/09
z obrad XXII sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 16 września 2009 roku
        

 Obradom przewodniczył Pan Bogusław Dymek – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu.
Sesja rozpoczęła się o godz. 1300 i odbywała się w sali Nr 04 Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji udział wzięli radni i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności oraz:
Porządek obrad:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji Rady Gminy 
   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy w Lubaszu podjętych w trakcie obrad  XXI
      sesji
   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
2.Analiza funkcjonowania gimnazjum i wyników egzaminu gimnazjalnego uczniów klas 
   trzecich oraz wdrożenia nauki drugiego języka obcego.
3. Analiza funkcjonowania Gminnego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Lubaszu.
4. Przyjęcie informacji o wykonaniu budżetu gminy za I półrocze 2009 roku.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:
5.1/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
       przestrzennego  na  obszarze  działki  nr  177/8  w  Dębe 
5.2/uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy      

      Sportowej w Lubaszu

5.3/ sprzedaży działki nr 785/20 w Lubaszu

5.4/ sprzedaży działek położonych w Lubaszu przy ulicy Ustronnej

5.5/ nieodpłatnego nabycia w formie darowizny na własność Gminy Lubasz działki nr 310/1 w 

      Lubaszu

5.6/ nabycia działki nr 283/10 w Goraju

5.7/ wyrażenia woli zawarcia Porozumienia Międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej 

      polityki gospodarowania odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działalności    

      Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Piła

5.8/ kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i placówek prowadzonych   

       przez Gminę Lubasz

5.9/ przystąpienia Gminy Lubasz do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 

       Kapitał Ludzki Priorytet IX, działanie 9.1 Poddział 9.1.1 na lata 2009,2010,2011

6.0/ przystąpienia Gminy Lubasz do tworzonego Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej  

      „WARTA NOTEĆ”

6.1/ uchylenia uchwały Nr VIII/96/03 Rady Gminy w Lubaszu oraz uchwały 

       XXXVI/275/98 Rady Gminy w Lubaszu 

6.2/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lubasz

6.3/ wprowadzenia zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Gminy Lubasz

6.4/ wprowadzenia zmian w dokumencie pn: Plan Rozwoju Lokalnego Gminy Lubasz 



6.5/ zmian w Gminnym Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

6.6/ zaciągnięcia kredytu

6.7/ zmian w budżecie gminy 

6.8/ zaciągnięcia zobowiązań

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
7. Wolne głosy i wnioski.
8. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
9. Zakończenie obrad.

Ad.1.
Przewodniczący otworzył obrady XXII sesji Rady Gminy w Lubaszu. Powitał radnych i
zaproszonych gości.
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 11 co stanowi 
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad XXII sesji był Pan Marek Zielinski.

     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony wraz 
    z zaproszeniem do udziału w sesji oraz dodatkowo w dniu dzisiejszym przy podpisywaniu
    listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy
   jego zmiany lub uzupełnienia. Propozycji takich nie zgłoszono i sesja odbywała się wg porządku

podanego na wstępie. 
c) Pan Kazimierz Szwed– sekretarz obrad XXI sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu
    bez odczytywania.
 Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół  obrad XXI sesji Rady
    Gminy w Lubaszu został przyjęty 9 glosami za i 2 wstrzymującymi  bez odczytywania. W 
    głosowaniu udział wzięło 11 obecnych radnych.
d) Pan Piotr Wojnowiak przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XXI
     sesji.
    Informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do protokołu.
e) Wójt Gminy Jan Graczyk przedstawił informację z działań podejmowanych w okresie między
     sesjami.
    Do przedstawionej informacji nie zgłoszono uwag i zapytań.
    Informacja stanowi załącznik do protokołu.
Podczas przedstawiania przez Wójta Gminy  informacji z działań podejmowanych w okresie między  
sesjami, do obrad dołączyli radni Kowal R. i Biernat T. 
Od tej pory w obradach sesji uczestniczy 13 radnych.

Ad.2.
Analizę funkcjonowania gimnazjum i wyników egzaminu gimnazjalnego uczniów klas   trzecich 
oraz  wdrożenia  nauki  drugiego  języka  obcego  przedstawiła  Dyrektor  gimnazjum  Pani  Iwona 
Wieczorek.

Bazę dydaktyczną szkoły stanowi 14 sal lekcyjnych, w tym jedna pracownia komputerowa z 16 
stanowiskami dla uczniów, świetlica szkolna oraz  biblioteka szkolna. W szkole działa radiowęzeł. 
Na dzień dzisiejszy szkoła nie posiada hali sportowej, jednakże prognozy są obiecujące, w sierpniu 
2010  roku  ma  zostać  zakończona  trwająca  obecnie  budowa  hali  sportowej.  W  okresie 
wczesnowiosennym i jesiennym zajęcia wychowania fizycznego odbywają się głównie na boisku 
sportowym Radwan, w sali Szkoły Podstawowej w Lubaszu oraz Miłkowie. Od bieżącego roku 
szkolnego zajęcia będą odbywać się również na boisku wielofunkcyjnym  przy Szkole Podstawowej 
w  Lubaszu.  Część  sal  przedmiotowych  i  świetlica  szkolna  wyposażone  są  w  odbiorniki  TV, 



odtwarzacze DVD lub kino domowe. W pracowni komputerowej w najbliższym czasie koniecznym 
będzie wymiana krzeseł obrotowych. Idealnym rozwiązaniem byłoby, aby każda z sal lekcyjnych 
wyposażona  była  w  notebook  z  projektorem,  dostępem  do  internetu,  a  niektóre  z  sal  byłyby 
doposażone w rolety.  Do gimnazjum w Lubaszu  uczęszczają  uczniowie  zamieszkali  w obrębie 
gminy Lubasz, a także 4 uczniów spoza obwodu. W szkole jest 12 oddziałów po 4 oddziały w 
każdym roczniku. W ubiegłym roku szkolnych objętych nauczaniem indywidualnym było dwóch 
uczniów, którzy realizowali program kształcenia szkoły specjalnej dla uczniów upośledzonych w 
stopniu umiarkowanym i znacznym. W  bieżącym roku szkolnym nauczaniem takim objęty jest 
jeden  uczeń.  Uczniowie  gimnazjum  mają  również  możliwość  uczestnictwa  w  zajęciach 
pozalekcyjnych  takich  jak:  kółko  chemiczne,  geograficzne,  Uczniowski  klub  Sportowy.  Szkoła 
korzysta  z  obiadów  przygotowanych  przez  przedszkole  „Bajka”  w  Lubaszu.  Gimnazjum 
współpracuje z zaprzyjaźnioną gminą Sottrum, co owocuje coroczną wymianą młodzieży. Szkoła 
jest  także  organizatorem  imprez  o  zasięgu  powiatowym  tj:Powiatowych  Obchodów  powstania 
Wielkopolskiego, Powiatowego Konkursu Wiedzy o krajach Niemieckojęzycznych, Turnieju Piłki 
plażowej o Puchar Dyrektora Gimnazjum. Organizowane są również Wiosenne i  Jesienne Biegi 
Przełajowe.

Gimnazjum w Lubaszu zatrudnia 29 nauczycieli.  Wszyscy nauczyciele są zatrudnieni zgodnie z 
posiadanymi kwalifikacjami zawodowymi.

W następnej kolejności Dyrektor przedstawiła wyniki egzaminu gimnazjalnego klas trzecich. W 
roku szkolnym 2008/2009 średnia uzyskana w szkole wyniosła 30,27 pkt w skali staninowej mieści 
się  w obszarze  średnim.  Jest  wyższa  o  0,77  pkt  niż  średnia  powiatu,  która  wynosi  29,50  pkt. 
Natomiast w porównaniu ze średnią województwa jest niższa o 0,77  pkt, a od średniej okręgu o 
0,85 pkt. Z przeprowadzonej analizy wynika, że cały test był dla uczniów umiarkowanie trudny. 

Od roku 2007/2008 na mocy uchwały Rady Gminy Lubasz wprowadzono  w gimnazjum nauczanie 
drugiego języka obcego jako języka dodatkowego. Za zgodą rodziców rodziców chęć uczestnictwa 
w  zajęciach  języka  angielskiego  wyraziło  7/8  populacji  ówczesnych  klas  pierwszych.  W roku 
2008/2009 zainteresowanie nauką drugiego języka obcego nie zmalało. Młodzież ucząca się języka 
angielskiego  wykazuje  coraz  większą  aktywność  pozalekcyjną  prezentując  swoje  wiadomości  i 
umiejętności na forum szkoły i poza nią. W związku z reformą programową kształcenia ogólnego 
języka angielski zostaje wprowadzony do gimnazjum jako drugi język obcy obowiązkowy. 

Szczegółowa analiza stanowi załącznik do protokołu.

Radni nie wnieśli pytań oraz uwag do przedstawionej informacji.

Ad.3. 
Analizę funkcjonowania Gminnego Zespołu Szkół i Przedszkoli w Lubaszu przedstawił dyrektor 
zespołu Pan Ryszard Bilski.

Rada Gminy w oparciu o ustawę o systemie oświaty powołała Gminny Zespół Obsługi Szkół i 
Przedszkoli.  Celem  działania  tego  zespołu  jest  kompleksowa  obsługa  finansowo-  księgowa, 
organizacja dowozów uczniów do szkół, spraw remontowych, administracyjnych, organizacyjnych, 
stypendialnych i  kadrowych,  a  także  usuwanie  awarii  i  dostaw ciepła  do  wszystkich  jednostek 
oświatowych w gminie Lubasz.

Dyrektor  Bilski  szczegółowo  przedstawił  strukturę  organizacyjną  GZOSiP,  obsługę  finansowo- 
księgową, obsługę kadrowo- administracyjną. 

Do zadań Gminnego Zespołu Szkół i Przedszkoli należy również organizacja dowozu uczniów do 
szkół. Dowozy są realizowane przy pomocy trzech autobusów. Przy czym dwa stanowią własność 
gminy Lubasz, natomiast trzeci własność firmy zewnętrznej. Uczniowie podczas transportu mają 
zapewnioną  opiekę,  w  każdym  z  autobusów  jeździ  zawsze  odpowiednio  przygotowana  i 
przeszkolona opiekunka, która dba o bezpieczeństwo uczniów. Gminny Zespół Szkół i Przedszkoli 



organizuje również dowóz w czasie trwania roku szkolnego dzieci do Zespołu Szkół Specjalnych w 
Gębicach. 

Zgodnie z przepisami o systemie oświaty oraz ustawy o podatku dochodowym od osób fizycznych 
uczniom zamieszkałym na  terenie  gminy  Lubasz  przysługuje  prawo  do  pomocy stypendialnej. 
Powyższe zadanie realizuje Gminny Zespół Szkół i Przedszkoli. Wnioski stypendialne corocznie 
zostają przygotowane  i wydane zgodnie z zapisami ustawowymi do 15 września. W ubiegłym roku 
szkolnym stypendia otrzymało ponad 200 uczniów. Na podstawie wymienionej wyżej ustawy w 
GZOSiP składane zostają również wnioski o przyznanie jednorazowej pomocy w formie zasiłków 
szkolnych.                                  

Począwszy od  roku  2005 Gminny Zespół  Obsługi  Szkół  i  Przedszkoli  korzysta  ze  wszystkich 
pojawiających się szans  na pozyskanie dofinansowania na szeroko pojętą  oświatę  w gminie  ze 
środków zewnętrznych, często wspomagając w tych działaniach również szkoły na terenie gminy. 
Jak  do  tej  pory  były  to  m.in.:  wnioski  na  uzyskanie  środków  na  prowadzenie  w  gminie 
dodatkowych zajęć o charakterze sportowo-rekreacyjnym. W roku bieżącym GZOSiP brał czynny 
udział w pisaniu wniosków z programu Operacyjnego kapitał Ludzki dla Przedszkola „Bajka” oraz 
dla naszych szkół na prowadzenie dodatkowych zajęć z języka angielskiego.    W ramach swojej 
działalności GZOSiP prowadzi także całość spraw związanych z przekazywaniem dotacji z gminy 
Lubasz  na  prowadzone  oddziały  gimnazjalne  dla  „Edukacji  Lubasz  sp.z.o.o”  na  co  składa  się 
przygotowanie  stosownej  umowy  dotacyjnej,  comiesięczne  wyliczanie  należnej  kwoty  oraz 
przeprowadzanie z ramienia Wójta Gminy okresowych kontroli w szkole. 

Szczegółowa analiza stanowi załącznik do protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań oraz uwag do przedstawionej informacji.

Ad.4.

Informacja  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  2009  roku  została  przedstawiona  przez 
Skarbnika Gminy panią Elżbietę Ratajczak.

Plan budżetu gminy wg stanu na dzień 30 czerwca 2009r. wynosi po stronie dochodów 18.462.726 
zł, a po stronie wydatków 22.645.232,00 zł

Wykonanie podstawowych dochodów i wydatków budżetu za I półrocze 2009 wyniosło: po stronie 
dochodów  9.683.018,93 zł tj. 52,45% planu, a po stronie wydatków 9.246.977,28 zł tj. 40,83 planu. 
Z powyższych danych wynika, że budżet jest zaplanowany z deficytem, czyli wydatki są większe 
od dochodów o kwotę 4.182.506 zł. Jednak z wykonania dochodów i realizacji wydatków, wynika, 
że  osiągnęliśmy  w  I  półroczu  nadwyżkę  w  wysokości  436.041,65  zł.  Jako  pokrycie  deficytu 
zaplanowano przychody w kwocie 4.862.168 zł na które składają się kredyty i pożyczki, środki z 
rozliczeń  bilansowych  z  2008  roku.  Na  planowane  rozchody  składają  się  spłaty  kredytów  i 
zaciągniętych pożyczek. W I półroczu 2009 r. zaciągnięto pożyczkę w wysokości 182.900 zł na 
realizację  zadania  inwestycyjnego  budowy  kanalizacji  sanitarnej  na  terenach  rekreacyjnych 
położonych nad jeziorem w Lubaszu oraz zaciągnięto pierwszą transzę kredytu na budowę dróg w 
wysokości 489.600 zł. Łączne kwoty spłaty rat kapitałowych mieszczą się w limicie ustawowych, 
wynoszą ponad 2% na 15% możliwych. Natomiast łączne zadłużenie na koniec czerwca 2009 roku 
wynosi 23,15% planowanych dochodów i również mieści się w limicie ustawowym (10%). 

Przyglądając  się  poszczególnym źródłom budżetu  wiadomo,  że  nie  wszystkie  są  zadowalające, 
chodzi tu przede wszystkim o udział w podatku dochodowym od osób fizycznych, wykonanie za I 
półrocze jest na poziomie 40,35%. Udziały tego podatku były zwykle wyższe w II półroczu, ale ze 
względu na fakt nowelizacji ustawy o finansach publicznych, dochody PIT spadną około 15%. Jest 
też  zauważalna  tendencja  mniejszych  wpływów  z  budżetu  państwa.  Oznaczać  to  będzie 
konieczność korekty planu o ponad 300 tysięcy złotych. Podatek rolny od osób prawnych jak i 
podatek  od  nieruchomości  od  osób  prawnych  budzi  również  zastrzeżenia.  Zaległości  osób 



prawnych  dotyczą  jednego  podatnika,  który  w  ubiegłym  roku,  w  wyniku  prowadzonego 
postępowania egzekucyjnego, spłacił wszystkie zobowiązania, jednak w roku bieżącym nie uiścił 
jeszcze żądnej raty podatku. W związku z powyższym należność gminy zostanie zabezpieczona 
hipoteką  ustawową,  a  następnie  na  wzór  roku  ubiegłego  wdrożone  zostanie  postępowanie  o 
przeprowadzenie egzekucji z nieruchomości. Niepokojącym wskaźnikiem jest  wskaźnik sprzedaży 
majątku  gminy,  stanowi  około  24%.  Zainteresowanie  nabyciem  nieruchomości  w  pierwszym 
półroczu  było  niewielkie,  mimo  zorganizowania  czterech  przetargów  na  działki  rekreacyjne 
położone nad jeziorem w Lubasz tylko dwa zakończyły się sprzedażą. Zastrzeżenia budzi również 
wykonanie podatku od czynności cywilno- prawnych. Wpływy od osób fizycznych zrealizowane są 
na poziomie 33,74% założonego planu, natomiast od osób fizycznych nie planowano dochodów. 
Dochody są kalkulowane zawsze na podstawie faktycznej realizacji z roku poprzedniego. Jednak w 
związku z  faktem, ze trudno jest  przewidzieć ostateczne kwoty z  tytułu tego podatku,  wpływy 
wykazują dość znaczne odchylenia od planu. Łącznie w I półroczu 2009 r. z tytułu podatków  opłat 
lokalnych zastosowano umorzenia na 41 tys. zł w tym 24.300 zł to umorzenia dla naszego zakładu 
budżetowego oraz rozłożono na raty kwotę 15 tys. zł. 

Na wydatki bieżące(łącznie z zadaniami zleconymi i sołeckimi) przeznaczono 7.985.743,99 zł tj 
52,89%  planu  rocznego  wydatków.  Na  realizację  wydatków  inwestycyjnych  zaangażowano  w 
okresie  sprawozdawczym  16,71%  planu  rocznego  tych  wydatków.  Z  wydatków  bieżących 
przekazano  dotacje  na  realizację  zadań  gminy  m.in.  dla:  Gminnego  Zakładu  Usług  Wodnych, 
Edukacji Lubasz, zakładu budżetowego, dla Gminnego Ośrodka Kultury, dla biblioteki. Przekazano 
również dotację na remont zabytku kościoła w Lubaszu i na działalność klubu sportowego Radwan. 
Zadania inwestycyjne zostały w I półroczu wykonane w niewielkim procencie, ale jak wiadomo jest 
to  okres  przygotowania  dokumentacji,  przetargów,  częściowe  wykonawstwo  robót,  a  skutki 
finansowe  występują  głównie  w  drugim półroczu.  Z  zadań  inwestycyjnych  zakończonych  w  I 
półroczu  należy  wymienić  budowę  sieci  wodociągowej  i  kanalizacji  sanitarnej  na  terenach 
rekreacyjnych położonych nad jeziorem Dużym w Lubaszu, zmodernizowanie drogi do Kruteczka, 
przekazanie dofinansowania budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej w Klempiczu, zakupienie 
przystanków autobusowych, dofinansowanie zakupu samochodu dla Policji.

Skarbnik przedstawiła również przychody i wydatki Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej za I półrocze 2009 r. Przychodami były opłaty za korzystanie ze środowiska w 
wysokości 33.447,61 zł już wykonane w 83,62 % planu, który założono na poziomie 40.000,00 zł. 
W ramach realizacji przedsięwzięć związanych z gospodarką odpadami zakupiono pojemniki na 
selektywną zbiórkę odpadów oraz kubły na śmieci.  Pojemniki  rozstawiono na terenie  gminy,  a 
kubły  przeznaczono  na  teren  ośrodka  wypoczynkowego  nad  jeziorem.  Oczyszczano  także 
kontenery  na  śmieci  usytuowane  przy cmentarzach  w Lubaszu,  utrzymywano  zieleń  systemem 
zleconym poprzez koszenie kosiarką bijakową poboczy dróg Os. Gorajskiego, ul.  Szamotulskiej 
oraz  innych  placów  na  terenie  gminy.  Sfinansowano  również  agrochemiczne  badania  gleb  na 
terenie gminy. 

Radni w materiałach otrzymali pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
przedłożonej informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze. 

Do przedstawionej informacji radni nie wnieśli uwag oraz pytań. 

Szczegółowa informacja  z  wykonania  budżetu  gminy za  pierwsze  półrocze  2009 roku stanowi 
załącznik do protokołu.

Ad.5.

Radzie Gminy przedstawiono do podjęcia uchwały w sprawie:
5.1/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

       przestrzennego na obszarze działki nr 177/8 w Dębe



Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Ratajczak. 

Przedmiotowa zmiana planu ma na celu dokonanie zmian w ustaleniach obowiązującego planu 
polegających na umożliwieniu dokonania podziału działki  nr 177/8 na dwie działki i dopuszczeniu 
zabudowy  mieszkaniowej  jednorodzinnej  na  każdej  z  nich.  Wniosek  o  zmianę  planu  złożyli 
właściciele działki, którzy zobowiązali się do pokrycia wszystkich kosztów związanych ze zmianą 
planu.
Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 14
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do obrad sesji dołączył Mirek M.
Uchwała Nr XXII/228/09 stanowi załącznik do protokołu

5.2/uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy      

      Sportowej w Lubaszu

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Ratajczak. 

Uchwała  zatwierdza  projekt  zmiany miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego przy 
ulicy Sportowej w Lubaszu. Przedmiotem uchwalenia planu jest określenie dla obszaru położonego 
przy  ulicy  Sportowej  funkcji  zabudowy  usługowej  oraz  określenie  warunków  zabudowy  i 
zagospodarowania terenu.
Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 14
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/229/09 stanowi załącznik do protokołu

5.3/ sprzedaży działki nr 785/20 w Lubaszu

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Ratajczak. 

Działka będąca przedmiotem tej uchwały położona jest w Lubaszu i zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania  przestrzennego  posiada  funkcje  zabudowy  usługowej.  Jest  to  działka 
niezabudowana  i  ogólnodostępna  z  drogi  gminnej.  Sąsiaduje  ona  ze  stacją  paliw,  hurtownią 
materiałów  budowlanych  oraz  z  tzw.  zielonym  parkingiem.  Zgodnie  z  zapisami  ustawy  o 
gospodarce  nieruchomościami  sprzedaży  działki  należy  dokonać  w  drodze  przetargu 
nieograniczonego.
Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 13
Przeciw - 1
Wstrzymało się – 0

Uchwała Nr XXII/230/09 stanowi załącznik do protokołu

5.4/ sprzedaży działek położonych w Lubaszu przy ulicy Ustronnej



Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Ratajczak. 

Działki  nr  1057/2,  1057/3,  1057/4  wymienione  w  uchwale  posiadają  funkcje  zabudowy 
mieszkaniowo-usługowej, natomiast działka nr 1057/1 stanowi drogę wewnętrzną dojazdową. Są to 
działki niezabudowane i ogólnodostępne z drogi gminnej w kierunku Antoniewa. Do każdej działki 
budowlanej przynależeć będzie udział we własności w dojazdowej drodze wewnętrznej. 
Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 13
Przeciw - 1
Wstrzymało się – 0

Uchwała Nr XXII/231/09 stanowi załącznik do protokołu

5.5/ nieodpłatnego nabycia w formie darowizny na własność Gminy Lubasz działki nr 310/1 w 

      Lubaszu

Projekt uchwały przedstawił Pan Krzysztof Lipiński.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Do obrad sesji dołączył Geremek P. Od tej pory w obradach sesji uczestniczy 15 radnych
Uchwała Nr XXII/232/09 stanowi załącznik do protokołu

5.6/ nabycia działki nr 283/10 w Goraju

Projekt uchwały przedstawił Pan Krzysztof Lipiński. 

Uchwała dotyczy nabycia  na własność mienia  komunalnego Gminy Lubasz od osoby fizycznej 
działki nr 283/10 położonej w obrębie wsi Goraj z przeznaczeniem na lokalizację przepompowni 
ścieków  komunalnych  dla  potrzeb  budowy  kanalizacji  sanitarnej  w  Goraju  objętej  projektem 
kluczowym w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013. 

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała Nr XXII/233/09 stanowi załącznik do protokołu.

5.7/ wyrażenia woli zawarcia Porozumienia Międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej 

      polityki gospodarowania odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działalności    

      Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Piła

Projekt uchwały przedstawił Pan Krzysztof Lipiński. 

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15



Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała Nr XXII/234/09 stanowi załącznik do protokołu.

5.8/ kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i placówek prowadzonych   

       przez Gminę Lubasz

Projekt uchwały przedstawił  Dyrektor Gminnego Zespołu Zzkół i Przedszkoli w Lubaszu - Pan 
Ryszard Bilski.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/235/09 stanowi załącznik do protokołu. 

5.9/ przystąpienia Gminy Lubasz do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 

       Kapitał Ludzki Priorytet IX, działanie 9.1 Poddział 9.1.1 na lata 2009,2010,2011

Projekt uchwały przedstawił  Dyrektor Gminnego Zespołu Zzkół i Przedszkoli w Lubaszu - Pan 
Ryszard Bilski.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/236/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.0/ przystąpienia Gminy Lubasz do tworzonego Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej  

      „WARTA NOTEĆ”

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj. 

Gmina Lubasz jest  jedną spośród siedmiu gmin inicjujących założenie  Stowarzyszenia  Lokalna 
grupa Rybacka pod nazwą Warta Noteć. LGR jest stowarzyszeniem dobrowolnym, samorządnym, 
trwałym  zrzeszeniem  osób  prywatnych  i  fizycznych  reprezentujących  trzy  sektory:  publiczny, 
społeczny i prywatny. Stowarzyszenie ma na celu opracowanie i wdrożenie wizji zrównoważonego 
rozwoju  obszarów  rybackich  na  terenie  gmin:  Czarnów,  Lubasz,  Wronki,  Ostroróg,  Obrzycko, 
Duszniki i Pniewy prowadzącej do poprawy jakości życia społeczności związanej z rybactwem. 
Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy do tego stowarzyszenia jako członek 
zwyczajny stowarzyszenia. 

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0



Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/237/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.1/ uchylenia uchwały Nr VIII/96/03 Rady Gminy w Lubaszu oraz uchwały 

       XXXVI/275/98 Rady Gminy w Lubaszu 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj. 

Uchwała  dotyczy  uchylenia  uchwały  w  sprawie  zbywania  zasad  zbywania  nieruchomości 
stanowiących własność mienia komunalnego Gminy Lubasz w związku z uchybieniami których 
dopatrzyła  się  Prokuratura  Rejonowa  w  Trzciance.  Uchybienia  dotyczyły  kompetencji 
poszczególnych  organów  gminy.  Prokurator  zakwestionowała  narzucanie  przez  Radę  Gminy 
stosowania  bonifikat  w przypadku  kupna  lokalu  mieszkalnego  za  gotówkę  w  trybie  sprzedaży 
bezprzetargowym  nabywcom,  którym  przysługiwało  prawo  pierwokupu  z  tytułu  najmu  lub 
dzierżawy. To Wójt Gminy jest organem, który zwraca się z prośbą do  Rady Gminy o wyrażenie 
zgody na zastosowanie w każdym przypadku sprzedaży lokalu konkretnej bonifikaty.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/238/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.2/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Lubasz

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj. 

Plan Odnowy Miejscowości Lubasz jest dokumentem, który będzie służył jako punkt odniesienia 
dla działań o charakterze rozwojowym wsi Lubasz. Przedstawia sytuację społeczno-ekonomiczną, 
formułuje cele i zawiera opis priorytetowych zadań do realizacji w przeciągu najbliższych ośmiu 
lat,  ponadto  wskazuje  kierunki  zaangażowania  środków  funduszy  strukturalnych  i  środków 
własnych  gminy.  Plan  został  wcześniej  uchwalony  przez  zebranie  wiejskie.  Jest  dokumentem 
niezbędnym do aplikowania o wsparcie z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/239/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.3/ wprowadzenia zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Gminy Lubasz

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Ratajczak.

Uchwała  ma  na  celu  wprowadzenie  w  planie  zmiany  polegającej  na  połączeniu  dwóch  zadań 
dotyczących budowy kanalizacji sanitarnej w Stajkowie oraz rozbudowy oczyszczalni ścieków w 
Stajkowie  w  jedno  zadanie:”Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Stajkowie  wraz  z  rozbudową 
oczyszczalni ścieków”.Dokonano również korekty w prognozowanym terminie realizacji  na lata 
2011-2015. Jest to spowodowane tym, że planuje się wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie tego 



przedsięwzięcia  z  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  (PROW)  i  jeśli  projekt  uzyska 
akceptację jego realizacja powinna zamknąć się właśnie w tych latach.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 4

Uchwała Nr XXII/240/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.4/ wprowadzenia zmian w dokumencie pn: Plan Rozwoju Lokalnego Gminy Lubasz 

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Ratajczak.

Uchwała  wprowadza  zmianę  w  programie  „Infrastruktura  wodno-kanalizacyjna”  polegająca  na 
połączeniu dwóch zadań dotyczących budowy kanalizacji sanitarnej w Stajkowie oraz rozbudowy 
oczyszczalni  ścieków w jedno  zadanie  pn:”Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Stajkowie  wraz  z 
rozbudową oczyszczalni ścieków”.Ponadto w programie „Rozwój turystyki i rekreacji” wprowadza 
się  zmianę  polegającą  na  wprowadzeniu  zadania  pn:”Modernizacja  centrum rekreacyjnego  nad 
jeziorem w Lubaszu”.  Zmiana  zapisu  w  Planie  Rozwoju  Lokalnego  ma  na  celu  umożliwienie 
ubiegania  się  o  dofinansowanie realizacji  przedmiotowych zadań ze źródeł  zewnętrznych i  jest 
konsekwencją zmiany dokonanej w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym.
Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 3

Uchwała Nr XXII/241/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.5/ zmian w Gminnym Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj. 

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/242/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.6/ zaciągnięcia kredytu

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/243/09 stanowi załącznik do protokołu. 



6.7/ zmian w budżecie gminy 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/244/09 stanowi załącznik do protokołu. 

6.8/ zaciągnięcia zobowiązań
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.

Do przedstawionej uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
Głosowanie:
Za - 15
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXII/245/09 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.6.
W punkcie interpelacje, wnioski i zapytania radnych głos zabrali:

Piotr  Geremek –   zgłosił  wniosek  dotyczący podjęcia  interwencji  w sprawie  lokalu  przy ulicy 
Szkolnej w Lubaszu w związku ze skargami mieszkańców na złe zachowanie klientów lokalu

– ponowił  wniosek  dotyczący  zamontowania   sygnalizacji  świetlnej  wraz  z  czujnikiem 
prędkości na ulicy Szamotulskiej oraz B.Chrobrego w Lubaszu

– zaproponował  przestawić  znak  D-15  informujący  o  przystanku  autobusowym  na  ulicy 
Nowej w Lubaszu w miejsce zlokalizowania zatoki z wiatą przystankową

– zgłosił wniosek o skierowanie zapytania do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Czarnkowie o 
termin remontu odcinka drogi wojewódzkiej Lubasz - Dębe - Czarnków w związku z jej fatalnym 
stanem technicznym

Marek Wicher: ponowił wniosek w sprawie remontu chodnika na ulicy Winiary w Lubaszu, remont 
miał być przeprowadzony w roku 2009, rok prawie się już kończy, a nie został wykonany

– zawnioskował o wyprostowanie słupka na ulicy Sportowej w Lubaszu

– wniósł o naprawienie dziur w nawierzchni na ulicy Podgórnej

– w ostatnim czasie na Osiedlu Gorajskim w pojemniku na szkło znajdowały się śmieci, w 
związku z tym zaproponował przeprowadzenie kontroli umów na odbiór odpadów komunalnych

– zawnioskował  o  udzielenie  odpowiedzi  na  pytanie  w  sprawie  –  czy  obiekt  boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Lubaszu jest monitorowany, oraz czy na jego terenie 
znajduje się ogólnodostępny regulamin określający zasady korzystania z obiektu

– wniósł o wyjaśnienie kwestii -  dlaczego na gminne składowisko odpadów w Sławienku nie 
są przyjmowane odpady z firmy Plastmet oraz  skąd wynika 10- tonowy limit odpadów na dobę



– ponowił wniosek radnego Piotra Geremka w sprawie zamontowania sygnalizacji świetlnej 
wraz z czujnikiem prędkości na ulicy Szamotulskiej i B.Chrobrego w Lubaszu

Adam Zielsdorf: zawnioskował o podjęcie działań zmierzających do budowy utwardzonych dróg na 
terenie wsi Kamionka

Tomasz Biernat: zawnioskował  o pogłębienie rowu na odcinku około 200m przy drodze Dębe- 
Goraj na wysokości pola p. Lewandowskiego

– wniósł o sprawdzenie w czyjej kompetencji leży oczyszczenie rowu od przepustu pod drogą 
wojewódzką w Dębe w kierunku lasu i spowodowanie jego oczyszczenia

Kazimierz Szwed: zapytał w czyjej gestii leży utrzymanie cmentarza żydowskiego w Lubaszu, a 
następnie o podjęcie działań zmierzających do jego uporządkowania

Ad.7.

W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali:    

Marian  Mirek: poinformował  zebranych,  że  powiatowa  spartakiada  Ludowych  Zespołów 
Sportowych odbędzie się w Lubaszu przy Szkole Podstawowej. 

W miesiącu październiku odbędzie się także powiatowy turniej tenisa stołowego w Trzciance. 

Marcin Korczyc: zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy czy posiada informacje ile osób korzysta 
z boiska wielofunkcyjnego.

Mariusz Zandon: zaprosił zebranych na III edycję Dni Kultury Chrześcijańskiej, które odbędą się w 
dniach od 30.09 do 4.10 br.

– w związku z przypadającą w roku 2010 10 - tą rocznicą koronacji Cudownego Obrazu MB 
w  Lubaszu  zaproponował  zabezpieczenie  w  budżecie  roku  2010  środków  finansowych  z 
przeznaczeniem na ten cel

– poparł  wniosek  radnego  Szweda  w  sprawie  uporządkowania  cmentarza  żydowskiego  w 
związku z odbywającymi się Dniami Kultury Chrześcijańskiej

Ad.8.

W odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych głos zabrali:    

Janina Szwerkolt -  w sprawie detektora prędkości oraz sygnalizacji świetlnej wyjaśniła, że wniosek 
zostanie przesłany do Rejonu Dróg Wojewódzkich 

– w sprawie znaku przy przystanku autobusowym na ulicy Nowej - w przeciągu tygodnia 
zostanie ustawiony

– w sprawie remontu drogi Czarnków – Dębe – Lubasz powiedziała, że sprawa ta była już 
wyjaśniana i nie chce się powtarzać, wniosek zostanie przekazany do Rejonu Dróg Wojewódzkich 
ponieważ leży to w ich kompetencji, niemniej jednak, w odpowiedzi  która została udzielona w br., 
Rejon  Dróg  Wojewódzkich  jasno określił,  że  w roku 2009  przebudowa nie  jest  planowana  ze 
względu na brak środków finansowych na ten cel. Jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową, to wiadomo, 
że nikt tej ścieżki nie obiecywał, miało być tylko pobocze wykorzystywane jako ścieżka, formalnie 
jednak  ścieżki  rowerowej  przy  tej  drodze  najprawdopodobniej  nigdy  nie  będzie  ponieważ  nie 
pozwala na to szerokość pasa drogowego

– w sprawie remontu ulicy Winiary wyjaśniła, że na pierwszym miejscu są inwestycje dopiero 
potem drobne remonty i do takich remontów należy zaliczyć ulicę Winiary. W najbliższym czasie ta 



sprawa zostanie załatwiona. W roku bieżącym zostały wykonane już 4 inwestycje drogowe, teraz 
trwa kolejna i dużo zadań poprzesuwało się w czasie

– w sprawie  dziur  w  nawierzchni  wyjaśniła,  że  nie  są  one  jedynymi,  przed  zimą  dziury 
zostaną załatane

– w sprawie utwardzonych dróg na terenie wsi Kamionka, powiedziała, że sprawa ta będzie 
tematem narad przy  konstrukcji budżetu roku przyszłego czy też lat następnych ze względu na 
potrzebne duże środki finansowe

– w sprawie rowu przy drodze Dębe-  Goraj  wyjaśniła,  że  sprawa jest  znana,  są  tam dwa 
miejsca, które należałoby pogłębić, jednak w tym roku nie ma już środków finansowych na ten cel. 
Przy polu p.Lewandowskiego pracownicy publiczni  sami nie  pogłębią  tego rowu,  musi  zostać 
użyta koparka by odkopać ten odcinek rowu na nowo.

Sołtys wsi Dębe zabierając głos zapytał w sprawie ścieżki rowerowej wspomnianej przez Panią 
Janinę Szwerkolt, a mianowicie czy istnieje jakaś procedura powodująca by każdy właściciel ziemi, 
sprzedał lub oddał np. metr ziemi i wówczas można byłoby wykonać ścieżkę.

Pani Szwerkolt odpowiedziała – ścieżka rowerowa od Czarnkowa do Dębego była rozpatrywana 
wielokrotnie. Rejon dróg Wojewódzkich walczy o by wykonać trzeci pas ruchu dla samochodów, 
które spowalniają ten ruch na tym odcinku.  Nie będzie  to jednak formalnie  ścieżka rowerowa. 
Pobocze  to  będzie  mogło  być  wykorzystywane  przez  naszych  mieszkańców  jako  pas  ruchu 
drogowego. W tym roku nie powstanie jednak ten trzeci pas, ponieważ rejon dróg nie otrzymał 
środków na ten cel. Uważa, że w tym roku nie zostanie wykonana nawet dokumentacja z powodu 
braku środków.

Piotr Błoch – w sprawie kontroli umów na odpady wyjaśnił, że  zostanie taka w najbliższym czasie 
przeprowadzona

– w sprawie nie przyjmowania odpadów na składowisko od firmy Plastmet wyjaśnił, że na 
gminne  składowisko  odpadów  przyjmowane  są  wyłącznie  odpady  komunalne,  pochodzące  z 
gospodarstw domowych na które gmina posiada stosowne zezwolenia.  Należy przypuszczać,  że 
odpady  które  nie  zostały  przyjęte  na  składowisko  były  odpadami  niebezpiecznymi.  Wywóz  i 
utylizacja takich odpadów pozostaje w gestii  wykonawcy.  Składowanie na naszym składowisku 
takich odpadów byłoby działaniem niezgodnym z prawem. Natomiast 10 –  tonowy limit odpadów 
przyjmowanych  na  dobę  na  teren  składowiska  wynika  z  faktu,  że  nasza  gmina  nie  posiada 
zintegrowanego  pozwolenia,  które  wiąże  się  z  dużymi  kosztami.  Decyzja,  którą  posiadamy w 
chwili obecnej jest wystarczająca dla potrzeb naszych mieszkańców.

Dyrektor Szkoły Podstawowej Pani Kabacińska – w sprawie boiska wielofunkcyjnego wyjaśniła, że 
boisko  posiada  ogólnodostępny  regulamin  określający  zasady  korzystania  z  obiektu,  jest 
monitorowane o czym informują zawieszone na siatce ogrodzeniowej tabliczki z napisem „obiekt 
monitorowany”. Niestety zauważa się, że nie wszyscy respektują regulamin, jednak są grupy osób 
zainteresowane grą, które  zachowują się nienagannie. Szkoła współpracuje z Policją i wszelkie złe 
zachowania czy akty wandalizmu są tej jednostce zgłaszane

– w odpowiedzi na zapytanie Pana Korczyca wyjaśniła, że wspomniany wcześniej regulamin, 
wyraźnie określa funkcje obiektu -  jest ogólnodostępny z wyłączeniem zajęć, które wykorzystuje 
szkoła. Gdybyśmy chcieli zamknąć boisko o godzinie 22, wtedy kiedy obowiązuje cisza nocna, ktoś 
mógłby  nam  zarzucić,  że  nie  jest  to  obiekt  ogólnodostępny.  Można  orientacyjnie  powiedzieć, 
ponieważ do tej pory nikt nie liczył, że każdego popołudnia korzysta z boiska od 30- do 40 osób.

Wójt dodał, że boisko nie ma profesjonalnego oświetlenia, te które jest, służy temu by zapewnić 
bezpieczeństwo publiczne i by mógł działać monitoring. Można więc rozważyć kwestię zamykania 
boiska z momentem kiedy zapada zmrok. Należałoby taki zapis umieścić w regulaminie boiska. 



Pan Korczyc zapytał czy biorąc pod uwagę obciążenie tego boiska, nie należałoby usytuować przy 
nim kabiny sanitarnej TOI TOI, ponieważ powstała „publiczna toaleta” za mieszczącymi się obok 
boiska garażami. 

Pani Dyrektor Kabacińska, odpowiedziała, że grupy osób przebywają na boisku do 1,5 godziny, a 
dzieci szkolne mają możliwość korzystania z toalet w szkole. Jest zatem rotacja i nie widzi potrzeby 
by takie  kabiny tam ustawiać.  W najbliższym czasie  rozpocznie  się  cykl  spotkań  z  rodzicami, 
będziemy  informować  rodziców  w  jaki  sposób  korzystać  z  takich  obiektów  jak  boisko 
wielofunkcyjne.

Wójt dodał jeszcze, że w momencie oddania do użytku kompleksu boisk Orlik - 2012, obciążenie 
boiska wielofunkcyjnego na pewno nie będzie już tak duże. W skład kompleksu boisk wchodzić 
będą  także:  zaplecze  sanitarno-  socjalne  z  szatniami,  magazyny  sprzętu   i  pomieszczenie  dla 
instruktora. 

Krzysztof Lipiński – w sprawie oczyszczania rowu wyjaśnił, że gmina bezpośrednio nie zajmuje się 
melioracjami,  te  obowiązki  przejęło  Starostwo  Powiatowe  w  Czarnkowie.  W związku  z  tym 
skierowany  zostanie  wniosek  do  starostwa  o  wydanie  decyzji  nakazującej  czyszczenie  rowów 
właścicielom, których grunty przylegają do danego rowu, w sytuacji kiedy nie ma na danym terenie 
spółki wodnej, co jest zgodne z obowiązującym prawem wodnym. Tak więc każdy rolnik musi sam 
rów wyczyścić.

Sekretarz Gminy – w sprawie lokalu Pub Maximo przy ulicy Szkolnej w Lubaszu wyjaśniła,  że 
sprawa  jest  znana  ponieważ  mieszkańcy  ulicy  Szkolnej  zwrócili  się  do  urzędu  ze  skargą  na 
funkcjonowanie  tego  lokalu.  Nawiązując  do  tematów  poruszanych  wcześniej,  problem  złego 
zachowania  mieszkańców  w  tym  rejonie  nie  dotyczy  tylko  tego  lokalu,  ale  także  i  boiska. 
Prowadzone jest  postępowanie w dwóch kwestiach.  Pierwsze dotyczy wydanego zezwolenia  na 
sprzedaż  napojów  alkoholowych  dlatego,  że  zgodnie  z  ustawą  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i 
przeciwdziałaniu  alkoholizmowi,  jeżeli  w okresie  6  miesięcy zgłoszone  zostaną  dwa przypadki 
zakłócania  porządku  publicznego  w  bezpośrednim  sąsiedztwie  lokalu  związane  ze  sprzedażą 
alkoholu mamy prawo cofnąć taką decyzję. Drugie postępowanie dotyczy cofnięcia zezwolenia na 
prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  związku  z  notorycznym  zakłócaniem  ciszy  nocnej. 
Postępowanie to jest związane z kosztami, a mianowicie należy przeprowadzić badania poziomu 
hałasu za zgodą lokatorów sąsiadujących z lokalem mieszkań. Najbliższy termin przeprowadzenia 
takich badań to miesiąc październik. Należy dodać, że osoba prowadząca działalność w tym lokalu 
ma pozwolenie na prowadzenie działalności rozrywkowej, pozwolenie w sensie wpisu do ewidencji 
działalności gospodarczej, bowiem wpis do ewidencji działalności gospodarczej zgodnie z ustawą o 
swobodzie  działalności  gospodarczej  polega  na  zarejestrowaniu  tego  rodzaju  działalności  i  nic 
więcej. Natomiast musi spełnić wszystkie wymogi związane z rodzajem prowadzonej przez siebie 
działalności. Jednym z takich rodzajów jest działalność rozrywkowa i rekreacyjna, w związku z tym 
urządzanie  dyskotek jest  możliwe w tym lokalu,  ale  pod warunkiem przestrzegania  wszystkich 
przepisów, w tym zachowania ciszy nocnej po godzinie 22. Niestety, nie są to postępowania, które 
zostaną zakończone natychmiast. Będzie to proces czasochłonny

– w sprawie cmentarza żydowskiego wyjaśniła, że teren ten jest własnością gminy Lubasz. Od 
dnia  jutrzejszego,  pracownicy  zatrudnieni  w  ramach  robót  publicznych  dokonają  oczyszczenia 
cmentarza, na tyle na ile będzie to możliwe

– w sprawie zabezpieczenia środków z okazji 10 -tej rocznicy koronacji Cudownego Obrazu 
MB powiedziała,  że  prowadzone  są  rozmowy z  ks.  Proboszczem w tej  kwestii.  W momencie 
kształtowania się projektu budżetu gminy na rok 2010 przeprowadzone zostaną konkretne ustalenia 
co do oczekiwań jak mają wyglądać obchody rocznicy bo to ks. Proboszcz jest gospodarzem tego 
miejsca.



Nawiązując do wypowiedzi Sekretarz Gminy, Pan Korczyc zawnioskował o podjęcie działań w 
kwestii  uczczenia  pamięci  ks.  Ludwiczaka  i  strajku  dzieci  lubaskich,  np.  odświeżyć  tablicę 
pamiątkową w kościele, zrobić cokolwiek aby tę ważną postać przybliżyć mieszkańcom.

Sekretarz  Gminy  odpowiedziała,  że  jest  to  zadanie  przede  wszystkim  dla  Gminnego  Ośrodka 
Kultury, który powinien zajmować się takimi sprawami, jak również dla szkół w których dzieci 
uczą  się  historii,  niejednokrotnie  w  mniejszym  zakresie  tej  bliższej  właśnie  naszym  sercom. 
Wniosek zostanie rozpatrzony.

Ad.9.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zakończył obrady XXII sesji Rady Gminy w 
Lubaszu.
Sesja zakończyła się o godz. 1720.

Protokołowała: Sekretarz obrad:

J. Leosz                                  Marek Zieliński


